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l 
Horeca ja, overlast nee 
Sinds enkele maanden is weer een discussie los- 
gebrand over de sluitingstijden van de horeca. 
Overtredingen hiervan zonder consequente sanc- 
ties en anderzijds druk vanuit de horeca zelf liggen 
aan deze discussie ten grondslag. Opvallend is dat 
de uitslag van het referendum (geen verruiming 
van de sluitingstijden) vergeten lijkt. Officiële 
raadplegingen krijgen op zo'n manier wel heel 
weinig gewicht. 
Waar gaat het om? De horeca (in ieder geval een 
deel hiervan) wil verruiming van de sluitingstijden. 
Omdat dit betekent dat het minder kort 'stil' zal zijn 
in de binnenstad, worden allerlei varianten voorge- 
steld die minder overlast zouden opleveren. 
Wat in ieder geval duidelijk werd op de discussie- 
avond op 10 december (ongeveer 50 aanwezigen, 
waarvan twee derde horecaondernemer) uit in- 
leidingen van mensen uit andere gemeenten, dat - 
een experiment slechts aanvaardbaar is als de 
overheid en politie een stringente controle op 
handhaving garanderen. Daaraan ontbreekt het tot 
dusver in Leiden helaas! De keuze lijkt te gaan 
tussen de huidige situatie (alles tegelijk dicht} of 

het systeem van eenrichtingsverkeer met eindtijd, 
dus bijvoorbeeld tot 2 uur 's nachts de mogelijk- 
heid om naar binnen te gaan en vervolgens een 
beperkte periode dat alleen nog vertrokken kan 
worden. Het voordeel zou zijn dat dan geen grote 
groepen tegelijk naar buiten komen, het nadeel 
dat gedurende een langere periode voortdurend 
mensen over straat gaan. Voor de wijkvereniging 
is veel bespreekbaar; echter niet een vergroting 
van de overlast voor de bewoners. Tijdens de 
discussieavond ging het formeel over sluitings- 
varianten en niet over het moment van sluiten, 
maar natuurlijk wordt er impliciet van uitgegaan 
dat dat moment later komt te liggen. Het uiteinde- 
lijke voorstel van de gemeente zal hierover duide- 
lijkheid geven. Na behandeling in de Raad wordt 
het voorstel ter inspraak voorgelegd. Natuurlijk is ( 
het belangrijk dat wij als bewoners hierbij present 
zijn. Wat er ook gekozen wordt, er moet een goe- 
de klachtenregistratie zijn tijdens de proef. Omdat 
in het verleden vaak moeilijk inzicht kon worden 
verkregen in de klachten stel ik voor dat zij deze 
klachten ook aan de wijkvereniging doorgeven. 

Hans Slot 
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Het Kerstnummer van deze krant heeft geen speciaal thema, of 
het moest onvrede zijn: onvrede met gemeentelijke plannen in- 
zake de herbestrating van de wijk, met de nieuwe evenementen- 
nota en met het voorgenomen horecabeleid. Aan elk van deze 
drie onderwerpen is een deel van de krant gewijd. Verder waren 
we u het verslag van de jaarlijkse Algemene ledenvergadering 
gehouden op 8 april 1997 nog schuldig. Die vergadering werd 
goed bezocht, leidde tot uitvoerige gedachtewisselingen over 
een groot aantal onderwerpen en er trad een nieuw bestuur aan. 
Het verslag kost nogal wat ruimte, maar laat zich nu eenmaal 
niet sterk bekorten zonder zijn karakter geweld aan te doen. 
Dat is wel gebeurd met de andere genoemde onderwerpen. Met 
betrekking tot alle drie waren er de nodige hearings, vergade- 
ringen en bewonersreacties. Er is ook een aantal brieven naar 
de gemeente geschreven. Het is niet mogelijk daar in extenso 
verslag van te doen. Uitzonderingen zijn gemaakt voor een brief 
van de Vereniging zelf over 'Binnenste beter' en voor een brief 
van de gezamenlijke wijkverenigingen van de binnenstad aan de 
gemeente over het evenementenbeleid. U kunt uit deze brieven 
opmaken dat ook het verenigingsbestuur niet gerust is over 
verschillende gemeentelijke plannen. 

Opmerkzame lezers kunnen constateren dat de lay-out van dit 
nummer iets afwijkt van het gebruikelijke patroon. Voor het eerst 
sinds het aantreden van het nieuwe bestuur werd deze krant 
opgemaakt zonder supervisie van Laurens Schrijnen die ons tot 
dusver ter zijde stond. Wij danken hem hierbij hartelijk voor zijn 
inspanningen in het verleden. 

Het bestuur wenst u plezierige feestdagen! 
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Binnenste beter 
Het oktobernummer van deze krant was bijna 
geheel aan 'Binnenste beter gewijd. De gemeente 
lichtte er haar plannen in toe. Enkele bewoners 
van de wijk reageerden op persoonlijke titel. Wij 
maakten voorts melding van de bezwaren van de 
Monumentencommissie en een brief van de be- 
woners van de Scheepmakerssteeg werd letterlijk 
afgedrukt. Ook een gemeentelijk weerwoord kreeg 
zijn plaats. 

Sindsdien vond een in de Pieterskerk een ge- 
meentelijke voorlichtingsbijeenkomst plaats waarin 
de bewoners aan de hand van videomateriaal, 
foto's en mondelinge informatie van gemeentelijke 
vertegenwoordigers verder op de hoogte konden 
geraken van het project 'Binnenste beter' voor 
zover dat de Pieterswijk aangaat. Voor tenminste 
een aantal bezoekers blijkt de confrontatie met 
het materiaal niet enthousiasmerend te zijn 
geweest. 
Mevrouw A.M Schimmelpenninck is daar een van 
en richtte een brief aan de gemeente. Zij heeft 
weinig behoefte aan herbestrating in de vorm van 
een 'een eenduidig tapijt dat rust uitstraalt' en aan 
het overvloedig gebruik van de 'kenmerkende rode 
klinker' (aanhalingstekens in het kwadraat, want 
mevrouw Schimmelpenninck citeert zelf weer uit 
gemeentelijk voorlichtingsmateriaal). Zij beaamt 
dat verval moet worden tegengegaan, maar dat 
hoeft niet direct met vervanging van bestaand 
materiaal gepaard te gaan. Een aantal straten 
behoeft volgens de briefschrijfster in het geheel 
geen ingreep. Zij noemt: Rapenburg, Steen- 
schuur, Houtstraat, Papengracht, het Gerecht, 
Schoolsteeg, Lokhorststraat, Pieterskerkstraat, 
Scheepmakerssteeeg, Herensteeg en Salomon- 
steeg. In de Kloksteeg en langs de zuidoost-hoek 
van de Pieterskerk kan worden volstaan met 
restauratie van het waaierpatroon. Zij hoopt dat de 
vakbekwaamheid die hiertoe vereist is, nog 
bestaat. Zij heeft er als fietser enig ongemak voor 
over om het historische karakter van de Leidse 
binnenstad zo goed mogelijk te conserveren. Zij 
heeft voorts bezwaar tegen het weghalen van 
groen bij de Pieterskerk. 

Het groen, waarvan de Pieterswijk toch al weinig 
heeft, is juist nodig om de aanbouw aan de noord- 
kant van de kerk te camoufleren. 
De Monumentencommissie richtte zich nogmaals 
tot de gemeente. De Commissie merkt in haar 
brief van 10 november 1997 op dat de bestrating, 
net zo goed als de gebouwen, onderdeel vormt 

van het beschermde stadsgezicht en dat voor 
veranderingen in het materiaal en het patroon van 
de bestrating de noodzaak moet worden aange- 
toond. Dat is volgens de Commissie niet het 
geval. Zij verwijst naar de Nota beschermd Stads- 
gezicht Leiden van 1 februari 1982 waarin de 
gemeente zelf voor de Pieterswijk 'ondanks func- 
tionele en beheerstechnische bezwaren' kiest 
voor een 'historiserende inrichting'. De huidige 
plannen zijn hiermee volgens de Commissie 
strijdig. 

Er is een werkgroep 'Steenrijk of straatarm' 
opgericht die zich richt op behoud en restauratie 
van de historische bestrating. Het corresponden- 
tieadres van de werkgroep is Rapenburg 104, 
2311 GB Leiden. De herbestrating lijkt volgens de 
werkgroep enigszins te worden vertraagd, maar 
mocht men toch de oude bestrating weghalen dan 
wordt u verzocht dit direct te melden op tel. 071- 
514 82 52. 

Het bestuur van onze vereniging nam ook stelling. 
De tekst van desbetreffende brief is hier 
opgenomen. 

Intussen beraden de betrokken gemeentelijke 
diensten zich op een antwoord aan deze en 
andere critici. De heer Dingjan (Civiele uitvoering) 
deelde ons mee dat het College van B. en W. 
binnen afzienbare tijd met dit antwoord zal komen. 
Naar zijn idee wordt de commotie in de buurt niet 
geheel door de gemeentelijke plannen gerecht- 
vaardigd. De plannen zijn, bijvoorbeeld wat betreft 
het bestratingsmateriaal veel minder radicaal dan O 
men veelal denkt. 

Carlo van Praag 
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• Hulzen •Flats •Taxaties Beëdigd Taxateur 
Bemlddellng bl] aan-/verkoop, Bl] aankoop hypotheek aanvragen, 
huur/verhuur. successle aangltten enz. 

• Bedrijfs o/g •Hypotheken 
d.m.v, moderne methodes en apparatuur Een aan Uw persoonlijke omstandigheden 
optimale kans om snel te slagen. aangepaste hypotheek le erg belangrijk. 

• Beheer Huur Incasso •Verzekeringen 
Van verhuurde hulzen, Brandverzekeringen, WA verzekeringen, 
al of nlet gemeubileerd of gestoffeerd. Auto's, Pensioenen, 

Levensverzekeringen enz. 

Z ZAALBERG 
makelaardij 

Korevaarstraat 35, 2311 JT Leiden 
Tel. 071-5149147 Fax 071-5128257 

Postbus 277, 2300 AG Leiden 

Handhaving (Hoofdstuk 12, p. 25) 
Dat de afhandeling van klachten in 1997 als onbevre- 
digend is ervaren, wordt in de Ontwerpnota erkend 
(Hoofdstuk 2, p. 9). Zie ook 'Evaluatie Startnota 
Evenementenbeleid'. 
De resultaten van het 'proefjaar' geven dan ook geen 
aanleiding om nu de normen te verruimen. 
De Ontwerpnota wekt de indruk dat organisatoren en 
bewoners zoveel mogelijk moeten proberen om zelf de 
problemen van overlast op te lossen. Organisatoren 
zouden zelf geluidsmetingen moeten verrichten en 
bewoners kunnen de organisatoren bereiken via een 
klachtentelefoon. 
Wij achten het onjuist dat geluidsmeting aan de 
organisatoren, als belanghebbende partij, wordt 
overgelaten. Wij betwijfelen ook of zij over de vereiste 
kennis en apparatuur beschikken. 
De regelgeving voor handhaving wekt geen 

(entrouwen. Uitdrukkelijk wordt gesteld dat overtreding 
verschillende gevolgen kan hebben. Wij willen dat de 
nota aangeeft dat sancties ook daadwerkelijk zullen 
worden opgelegd. 

Klachtenbehandeling (Hoofdstuk 11, p. 24) 
Volgens de Ontwerpnota kunnen bewoners met 
klachten in contact treden met de organisator van het 
evenement. Of dit zin heeft mag betwijfeld worden. Van 
de zijde van de organisatoren is al gemeld dat men 
hier niet voor voelt (behandeling Evaluatie Startnota 
Evenementenbeleid, 21 okt). 
In de Startnota (p. 31) is een regeling opgenomen voor 
een klachtenprocedure met o.a. een klachtenregistra- 
tieformulier. In de Ontwerpnota is hiervan niets terug te 
vinden. Wij verzoeken deze regeling alsnog op te 
nemen. 

Evenementenkalender (hoofdstuk 5, p. 14) 
( In 1997 zijn veel evenementen achteraf aan de kalen- 

der toegevoegd. Ook de Ontwerpnota biedt daarvoor 
de ruimte. De evenementenkalender verliest daarmee 
aan waarde (het geven van meer duidelijkheid en 
inspraak aan bewoners (p. 11Startnota). 
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Re sta u r a n t 
Lekker Frans eten in het hartje van Leiden. 
1 e etage: zaaltje voor groepen tot ± 30 personen. 

Choorlammersteeg 1d 
Leiden - telefoon 5144000 

Kosten van de evenementen. 
De kosten die de gemeente maakt en die niet worden 
gedekt door leges die de organisatoren betalen, 
mogen niet worden verhaald op de gemeenschap. Wij 
zijn niet bereid om te betalen voor de overlast. Deze 
kosten dienen op de organisatoren te worden 
verhaald. 

Met vriendelijke groeten, 

Vrijwilligers gevraagd 
De Vriendendienst zoekt vrijwilligers voor de 
begeleiding van ( ex)-psychiatrische patiënten die 
weer zelfstandig gaan wonen en het gevaar lopen 
in sociaal isolement te raken. De vrijwilligers zijn 
geen hulpverleners en hoeven niet deskundig te 
zijn op het gebied van de psychiatrie. 
Inlichtingen: Vriendendienst, Breestraat 117, tel. 
(wo. t/m vr9-16 uur) 071-5168130 

Thuiszorg Groot Rijnland zoekt vrijwilligers die 
enkele uren per week kunnen besteden aan 
gehandicapten. Zij fungeren als oppas, speelhulp, 
begeleider, gezelschap. 
Inlichtingen: Nelly van Wanrooij, 
di. en vr. 071-5161322 

"J. ZIERIKZEE" 
MAATSCHOENMAKERIJ 

H. P. H. NUSTELING 
B8AKKERSTEEG 3 
231 RH LEIDEN 
TEL. O71-5131156 

HART VAN DE Spg Kr 

Ook interieur artikelen 
en zijden bloemen 

Poemsiekunst 
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Het gevaar bestaat dat evenementen die niet meer in 
categorie 2 kunnen worden geboekt in categorie 1 
terecht komen. Deze categorie dreigt nu de vergaarbak 
te worden van alle evenementen die niet als 'categorie 
2' op de kalender passen en waarbij wel versterkte 
muziek wordt gemaakt. 
Wij achten het noodzakelijk dat binnen categorie 1 een 
onderscheid wordt gemaakt tussen versterkte en 
onversterkte muziek en dat de versterkte muziek qua 
aantal onder de normering van categorie 2 valt en dus 
niet bovenop de voor de die categorie gestelde 
maxima. 

categorie 2: 70 - 85 dB 
Het verschuiven van de bovengrens van 75 naar 85 dB 
is ongewenst omdat 75dB reeds als belastend wordt 
ervaren (zie argumentatie in Amendementen 
Evenementennota, oktober 1996). 

'Ons' evenementenplein 

categorie 3: meer dan 85 dB 
Het is ongewenst dat de categorie die in de startnota 
nog eerlijk werd aangeduid met 'ernstige en onduld- 
bare geluidsoverlast' wordt uitgebreid van 4 naar 6 
evenementen per jaar. 
De buurtorganisaties hebben in de Amendementen 
Evenementennota, oktober 1996 gepleit voor een in- 
deling van 4 categorieën waardoor een genuanceerder 
beleid mogelijk is. 

Lolds schilder- en tekengenootschap 
"ARS AEMULA NATURAE" 

Dag- en avondkursussen 
- akwarelloren - tokonon 
- modeltekenen - otson 
- bootseron - schlldoron 
Pieterskerkgracht 9, Leiden 
Inlichtingen, tel.: 071-514 07 84 

Duur van de evenementen (begin/eindtijden) 
(Hoofdstuk 9, p. 21) 
Als algemene regel geldt dat evenementen op maan- 
dag t/m donderdag mogen doorgaan tot 23.00 uur en 
op vrijdag en zaterdag tot 24.00 uur (zondag wordt niet 
genoemd). 
De nota staat toe om hierop uitzonderingen te maken, 
zonder te vermelden hoe vaak dat mag. 
In het huidige regime moet de geluidsproductie in een 
aantal gevallen stoppen een half uur voor de eindtijd 
van het evenement. In de ontwerpnota wordt deze 
regel niet meer genoemd. 
In de praktijk blijkt dat er nog tot twee uur na afloop 
van het evenement sprake kan zijn van geluidsover- 
last. Mede om die reden is het ongewenst dat de 
eindtijd verschoven kan worden naar 1.30 uur. 

Spreiding en aantallen evenementen per locatie 
(Hoofdstuk 8, p. 20) 
In de Amendementen Evenementennota (van de zes 
wijkverenigingen) is een maximum van 12 genoemd, 
indien de locatie zich goed leent voor evenementen. 
Wij zijn blij dat in de nieuwe regeling voor wat betreft 
de aantallen rekening wordt gehouden met de aard 
van de locatie. Wij begrijpen echter niet dat voor de 
binnenstad het aantal op bepaalde locaties naar boven 
is bijgesteld. 
Voor een locatie als het Vrouwen kerkplein is het aantal 
van twaalf zeer hoog. De situatie is hier vergelijkbaar 
met het Arsenaalplein, waarvoor wel een verminderd 
aantal (8) geldt. 
Nieuw is dat 2/3 oktober buiten de telling wordt 
gehouden. (p. 28) Dit betekent dat langs de achterdeur 
voor alle locaties het aantal toegestane evenementen 
met twee is vermeerderd. Wij hebben hier bezwaar 
tegen. Wanneer 2/3 oktober buiten de regeling wordt 
gehouden, moeten alle maximale aantallen met twee 
verminderd worden. ( 
In de Startnota (p. 30) werden onder evenementen ook 
verstaan: binnenactiviteiten, waarbij meerdere 
horecagelegenheden betrokken zijn, bv. 
woensdagavond in de Jazzweek van januari. De 
Ontwerpnota spreekt alleen van buitenactiviteiten 
(Hoofdstuk 3, p. 12) 
Wij achten het gewenst dat deze categorie alsnog 
wordt toegevoegd. 
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Vereniging voor Pieters- 
& Academiewijk en 
Leven daal-West 
secretariaat: postbus 
11016 2301 EA Leiden 

onderwerp: Binnenste Beter 

Aan het college van Burgemeester 
en Wethouders van Leiden 
Postbus 9100 
300 PC Leiden 
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Leiden, 20 november 1997 

Geacht College, 
(; 

De voortgang met betrekking tot de uitvoering 
van het project Binnenste Beter in de Pieterswijk zorgt 
voor de nodige beroering. Op basis van eerder overleg 
tussen de Gemeente en de Vereniging, nog eens 
bevestigd in onze brief van 24 juni aan u, moet helaas 
geconcludeerd worden dat tot op heden er te weinig 
overleg plaats vindt tussen de wijk en de gemeente. Ik 
herhaal hierbij nog eens dat een goede herinrichting 
van de wijk alleen kan als alle betrokkenen maximaal 
mee kunnen praten over de invulling. Een voorbeeld 
hoe het kan is o.i. de aanpak die gevolgd wordt bij de 
invulling van de speelplek op de Pieterskerkgracht. 
Deze aanpak moet o.i. voor het gehele Binnenste Beter 
project worden gevolgd. Bovendien sluit dit aan bij de 
onlangs gehouden algemene beschouwingen waarin 
opgemerkt wordt dat de vaart uit het project Binnenste 
Beter verdwijnt en tevens opgemerkt wordt dat de com- 

) municatie tussen de gemeente en de betrokkenen in de 
wijk (bewoners en bedrijven) veel te wensen overlaat. 
Ter illustratie hierbij o.i. een rake opmerking: het moet 
niet zo zijn dat (individuele) belangen zonder meer 
onder het rode tapijt van de stad mogen worden ge- 
schoven (Leids Nieuwsblad van vrijdag 31 oktober jl.). 

Met betrekking tot het project verzeker ik u dat 
de Wijkvereniging positief staat tegenover verbete- 
ringen in de wijk. Waar we grote moeite mee hebben is 
de onduidelijkheid in de uitvoering. Om dit te verbete- 
ren zien we graag dat er voor ieder deelproject een hel- 
der plan komt, wat de spelregels zijn met betrekking tot 
overleg met de direct omwonenden en wat precies het 
tijdspad zal zijn wat betreft het overleg en de daad- 
werkelijke uitvoering. 

Mijn laatste punt betreft de uitgangspunten van het 
project Binnenste Beter, nu o.a. op de Apothekersdijk 
en de Nieuwe Rijn de effecten van het rode tapijt 
zichtbaar worden. Dat straten (waar het nodig is) een 
goede onderhoudsbeurt krijgen juichen wij toe, het 
zonder pardon vervangen van goede oude stenen door 
nieuwe vinden wij een vorm van vernietiging van goed 
materiaal die onacceptabel is in een tijd waarin 
duurzaamheid en zorg voor het milieu een hoge 
prioriteit dienen te krijgen. Hierbij vragen wij tevens 
aandacht voor de nota 'Buitenruimte Binnenstad' 
waarin gewezen wordt op de uitzonderlijke cultuur- 
historische waarde van de binnenstad en op het feit dat 
dit historisch karakter moet worden gerespecteerd. 
Voor veel bewoners betekent dit handhaving van de 
(waaiervormige patronen) van de kinderkopjes, de 
rijnformaatklinker, de visgraatpatronen dwz. diversiteit 
in plaats van (saaie) eenvormigheid. Wij verzoeken u 
met klem als uitgangspunt te kiezen "alleen noodzake- 
lijk onderhoud en restauratie van straten en stoepen 
met in principe het huidige materiaal" (waarbij 
natuurlijk rekening gehouden kan worden met enkele 
noodzakelijke wijzigingen in knellende verkeers- 
situaties). Artikelen in diverse kranten de afgelopen 
periode ondersteunen dat. Ook een dringende oproep 
van een groep bewoners van de wijk, gecoördineerd 
door de Scheepmakerssteeg, vraagt hiervoor uw 
aandacht. U zult begrijpen dat de oproep van de 
wijkbewoners van harte ondersteund wordt door de 
wijkvereniging. Een laatste punt van zorg betreft de 
groenvoorziening in de wijk. Wij zouden graag zien dat 
in het kader van het Binnenste Beter project meteen 
van de gelegenheid gebruik wordt gemaakt meer 
bomen aan te planten en in ieder geval geen bomen of 
ander groen te verwijderen. 

Gaarne verneem ik binnen veertien dagen uw 
plannen met betrekking tot een transparantere inspraak 
en planning, inclusief tijdpad en of u bovenstaande 
aangescherpte uitgangspunten in het vervolg zult 
hanteren bij het verder invullen van het Binnenste 
Beter project. 

Hoogachtend, 

Hans Slot (voorzitter) 

ITALIAANSE MANNENMODE 
exclusieve eigen import, aantrekkelijke prijzen 

dessandro 
Nieuwe Rijn 35 / hoek Besch uitsteeg 

· telefoon: 5147565, ook voor clubdassen 

FIRMA DE GEUS 
Special/te/ten: Boerenkaas - Wijnen - Dleetart/kelen 

DOEZASTRAAT 8 - 2311 HB - LEIDEN 

Bijlagen: Brieven van de Monumentencommissie, 
bewoners van de Scheepmakerssteeg en het Gerecht. 
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Pieterskerklezingen 1998 
De Commissie Lezingen van de Pieterskerk 
verzorgt sinds 1992 in het winter- 
seizoen een serie lezingen 
over verschillende aspecten 
van de Pieterskerk. Ook 
voor 1998 staat weer een 
aantal lezingen op het 
programma. 

De lezingen beginnen 
om 14.00 uur en vinden 
plaats in het koor van 
de Pieterskerk. De 
toegangsprijs be- 
draagt f 5,-. Na af- 
loop van de lezingen 
wordt er thee geschonken en kan een gratis 
rondleiding worden gevolgd. 

De eerste lezing, 'Het stokje van Boerhaave' zal 
plaatsvinden op zondag 18 januari 1998 en 
worden verzorgd door prof. dr Harm Beukers, 
hoogleraar Geschiedenis der Geneeskunde aan 
de Rijksuniversiteit Leiden. 
Wat bracht de beroemde Amerikaanse medicus 
William Osler in juni 1901 naar Leiden? Was het 
de veiling van bezittingen van Boerhaave? Of was 
het een 'bedevaart' naar de woonplaats van de 
'leermeester van geheel Europa'? Tijdens deze 
lezing over Boerhaave zal o.a. de mythevorming 
rond Boerhaave als clinicus aan de orde komen, 
en zal aandacht besteed worden aan de invloed 
die Boerhaave (wereldwijd!) heeft gehad op het 
geneeskundig onderwijs. 

De tweede lezing, op zondag 22 februari 1998, is 
getiteld 'Middeleeuwse pilaarschilderingen in de 
Pieterskerk.' Spreker zal zijn dr M.J.H. Madou, 
voor de trouwe lezingen-bezoeker geen 
onbekende, want zij gaf al eerder lezingen in de 
Pieterskerk over pressbrokat en over middeleeuws 
meubilair in de kerk. 
Deze keer zal haar lezing gewijd zijn aan de acht 
heiligen die op een zuil van het koor geschilderd 
zijn. Deze schilderingen dateren uit de 15de eeuw, 
een periode waarin de heiligenverering in het 
Westen een hoogtepunt bereikte. 

'Pieterskerk, eeuwigdurend onderhoud?' is de titel 
van de derde lezing die op zondag 29 maart 1998 
zal worden gehouden. Spreker is de Leidse 
architect ir Boudewijn Veldman, die sinds 1990 
verantwoordelijk is voor het onderhoud van de 

Pieterskerk. Bij deze lezing zal de Pieterskerk 
worden bekeken vanuit bouwkundig perspectief. 
Boudewijn Veldman zal toelichten met welke 
bouwkundige problemen men gedurende de 
laatste jaren in de Pieterskerk is geconfronteerd, 
en hoe deze zijn of worden opgelost. Daarbij 
wordt aandacht besteed aan de nieuwe eisen 
waaraan de Pieterskerk in verband met het 
multifunctioneel gebruik, moet voldoen. De 
uiteenzetting zal met behulp van dia's/sheets 
worden toegelicht. 

Programma Pieterskerk 
Dagelijks geopend voor bezichtiging (behalve bij 
verhuur of strenge vorst) 13-16 uur .. 
Rondleiding: elke zondag 14 uur (indien kerk ( 
geopend is) 

Januari 
11 rommelmarkt 9.30-16 u. 
18 Pieterskerklezing 14 u 

Rondleiding 15 u .. 
Cantatedienst o.l.v. ds. Alblas 19 u. M.m.v. 
Collegium Musicum 

24 Reismarkt Djoser, 10-23 u, inlichtingen en 
kaarten 071-5126400 

25 idem, 10-18 u. 
31 rommelmarkt 9.30-16.30 u. 

Februari 
1 rommelmarkt 9.30-16.30 u. 
7 Bachkoor J. Brahms: ein deutsches 

Requiem 
9 Dies Rijksuniversiteit 15.30-17 u.; (__ 

inlichtingen en toegangskaarten 071- 
5273145 

13 Leidse Scratch Dagen: Messiah van 
Händel, 9-23.30; inlichtingen PB 11041 
2301 EA Leiden 

14 Leidse Scratch Dagen: Musical Highlights 
o.l.v. Jules van Hessen, 9-23.30 u.; 
inlichtingen als boven 

15 Leidse Scratch Dagen: hoogtepunten uit 
Verdi-opera's o.l.v. Jules van Hessen, 9- 
23.30 u. Inlichtingen als boven 

21 rommelmarkt 9.30-16.30 u. 
22 Pieterskerklezing 14 u. 

Rondleiding 15 u. 
Cantatedienst o.l.v. ds. Alblas 19 u. M.m.v. 
Leids Vocaal Ensemble o.l.v. Theo 
Goedhart: Bachcantate 23: wahren Gott 
und David Sohn 

( 
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onbeperkt kunnen worden gehouden. Een ver- 
gunning is weliswaar noodzakelijk maar wordt 
door de gemeente vrijwel automatisch verstrekt. 
Dit verklaart waarom er bijvoorbeeld aan de 
Garenmarkt (een van de drie "evenementen- 
pleinen") ongeveer 18 evenementen staan ge- 
pland exclusief de 3-oktoberfeesten. Dit blijkt al- 
thans uit de onlangs verschenen evenementen- 
kalender. Hier is dus ruimte voor ongebreidelde 
opvoering van het aantal evenementen. 
Tot slot iets over de geluidsmetingen en over de 
"klachtentelefoon" die voor de bewoners wordt 
ingesteld. De geluidsmetingen worden moeten 
door de organisator van het evenement zelf ge- 
beuren. De organisator is ook belast met het te 
woord staan van klagende omwonenden. De ge- 
meente toont zich hier gemakzuchtig en de pro- 
cedure lijkt mij niet correct. De controle op de na- 
leving van de, aan de vergunning verbonden, 
voorwaarden, ligt bij de verleenster van de ver- 
gunning, dus bij de gemeente zelf. In elk geval 
niet bij een belanghebbende partij! 

Al met al vind ik het nieuwe ontwerp voor een 
evenementennota geen verbetering. Ik bespeur 
ook weinig resultaat van de gehouden inspraak- 
ronden. De gemeente is kennelijk doof voor de 
argumenten van bewoners en wijkverenigingen. 
Vertoeven onze bestuurders zelf misschien te veel 
in de nabijheid van beukende geluidsboxen? 

Het bestuur van de wijkvereniging heeft zijn be- 
zwaren schriftelijk aan de gemeente kenbaar ge- 
maakt. Wij staan in deze bezwaren getuige de 

t hierna opgenomen brief die door alle zeven wijk- 
verenigingen van de binnenstad is ondertekend. 

Jessica de Lannoy 
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Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en 
Levendaal-West 
Wijkvereniging Pancras West 
Buurtcomité Noordvest 
Vereniging i.o. De Put in de Oude Marsch 
Buurtvereniging Vreewijk 
Buurtcomité Hogewoerd 
Buurtvereniging Maredorp 
Dhr. H. v.d. Stok 

Correspondentie-adres: Vollersgracht 2a, 2312 VL, 
Leiden, tel 5126412 

Burgemeester en Wethouders van de Gemeente 
Leiden, Stadhuisplein 1, 2311 EJ Leiden 

Leiden, 17 november 1997 

betreft: Bezwaarschrift tegen Ontwerpnota 
Evenementenbeleid 

Geacht College, 

Op 11 november hebben wij ons in een gezamenlijke 
vergadering gebogen over de Ontwerpnota Evene- 
mentenbeleid 'Feesten in Leiden? - Sam eh uit & thuis'. 
Naar aanleiding hiervan hebben wij de volgende 
opmerkingen: 

Geluidsniveaus (Hoofdstuk 7, p. 17 van de nota) 

De nota hanteert drie categorieën: 

categorie 1: tot 70 dB + tot 19.00 uur alle 
onversterkte muziek 
In de Startnota was dit de categorie van de 'niet- 
belastende' evenementen met geluid onder de 45 dB 
in de avonduren. Het aantal evenementen in de cate- 
gorie 1 is niet aan beperkingen gebonden. Onver- 
sterkte muziek kan ook heel hard kan zijn (100 dB is 
mogelijk). Van 70 dB (ook na 19.00 uur) is gebleken 
dat dit tot overlast leidt. 

Zonder dat uw of onze buren daar last van hebben 
verzorgt danssalon In Casa uw borrel of feest 

vanaf 50 personen 

@ha.. 
Lammermarkt 100 . Leiden 

Tel. 071-5130445 / 5124938 
Fax 071-5143956 

http://ww.xs4al.n/-ircasa 

Bedrijfsevenementen 
Personeelsfeesten 
CD/muziek - presentaties 
Dealer/bedrijfsdagen 
Produktpresentaties 
Themafeesten/modeshows 
Recepties/bruiloften 
Afstudeerborrels/feesten 
Jubilea/reunies 

RIJSTTAFELEN IN 
INDONESISCH RESTAURAN~ 

22 1 
AN AK BANDUNG 
IEEE 

Dagelijks geopend van 17.00 -23.00 uur. 
GARENMARKT 24A, 2311 PJ LEIDEN 

TELEFOON 071-512 53 03 
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Sociale veiligheid 
Yvonne van Deutekom rapporteert hierover: na 
het symposium over integrale veiligheid dat een 
nieuw beleid zou inluiden, is weinig ambtelijke 
activiteit meer waargenomen. 

Leefmilieu 
De scheiding van afval was aan de orde. Het 
ondergrondse systeem zoals op de Nieuwe 
Beestenmarkt ingevoerd, zal vermoedelijk over 
een groter deel van de stad worden ingevoerd. 

9. Rondvraag 

Er wordt opgemerkt dat in een aantal straten van 
de wijk, bij voorbeeld de Nieuwsteeg, voetgangers 
hinder ondervinden van obstakels als fietsen, 
uitstallingen, terrassen, geveltuinen, paaltjes. 
Vooral kinderwagens en invalidenwagens komen 
er moeilijk doorheen. 

De heer Van Cruijsen wijst erop dat een bestem- 
mingsplein voor de wijk al herhaaldelijk is uitge- 
steld en dat men zich behelpt met voorbereidings- 
besluiten. 

Een bewoner signaleert dat bewoners van o.a. de 
Scheepmakersteeg klagen over het gekrijs van de 
meeuwen. Is daar wat aan te doen? Er zijn weinig 
toegestane bestrijdingstechnieken: vervanging van 
eieren is er een, maar niet gemakkelijk uit te 
voeren. Het is raadzaam de meeuwen niet te 
voeren. Het is wellicht nuttig daarop in de wijkkrant 
te wijzen. 

Yvonne van Deutekom: de bewoners van de Vliet 
hebben aanbevelingen gedaan aan de gemeente 
inzake de herinrichting van de Vliet. De methode 
van werken wordt herzien. Er wordt gekozen voor 
een gedeeltelijk trillingsvrije heitechniek. 

De door de gemeente georganiseerde excursie 
naar de Nijmeegse binnenstad is geprojecteerd op 
24 april. De wijkvereniging zal vertegenwoordigd 
zijn. 

Feesten in Leiden? Samen uit 
& thuis! Ook voor bewoners? 
De nieuwe nota over het Leids evenementenbe- 
leid 1998 is uit onder de titel "Feesten in Leiden? 
Samen uit & thuis!". Een luxueus uitgevoerde nota 
met plaatjes; veel plaatjes en niet zoveel tekst! 
Met deze 29 pagina's tellende nota doet de ge- 
meente pogingen de Leidse bevolking te informe- 
ren over het Leids evenementenbeleid 1998. Voor 
fl 2,50 te verkrijgen bij de gemeente (die plaatjes 
hebben waarschijnlijk het nodige gekost). 
Naast een terugblik op het evenementenbeleid in 
1997 bevat de nota nieuwe en inmiddels al beken- 
de punten. Om met het laatste punt te beginnen: 
de in 1997 ingestelde "evenementenregelaar" ( 
keert terug en heet vanaf nu "evenementencoör- 
dinator". Ik vind dat een goede zaak, omdat je nu 
tenminste weet bij wie je moet zijn in het gemeen- 
telijk doolhof. Ik denk alleen dat de evenementen- 
coördinator een zware taak heeft. Bewoners en 
organisatoren met hun vaak tegengestelde be- 
langen zullen het de evenementencoördinator niet 
gemakkelijk maken. Bewoners willen dat de 
woonfunctie wordt gerespecteerd, organisatoren 
willen geld verdienen en de gemeente wil de stad 
Leiden promoten. 
Wat staat er verder in de nieuwe nota? Sommige 
evenementenlokaties zijn samengevoegd. De 
gemeente heeft ingezien dat mensen die tussen 
een aantal lokaties in wonen nogal vaak van eve- 
nementen kunnen "genieten" en houdt daarmee 
rekening. Toch plaats ik bij de samenvoeging van 
evenementen een tweetal kanttekeningen. Ten 
eerste gaat in de nieuwe nota samenvoeging van 
lokaties gaat gepaard met een uitbreiding van het 
maximum aantal evenementen per lokatie: van 
maximaal 12 evenementen per lokatie in 1997 
naar 16 in 1998. Ten tweede vinden vrijwel alle 
evenementen in de Leidse binnenstad plaats dus 
de lasten blijven onevenredig sterk op de bewo- 
ners van dat stadsdeel drukken. 
Een ander opvallend punt in de nieuwe nota is de 
gewijzigde indeling van evenementen naar ge- 
luidsniveau. Het komt er op neer dat evenemen- 
ten met een geluidsniveau van minder dan 70 Db 

Het Smalle Pandje Met De Brede Sortering 
Sanders Wijnhuis - Doezastraat 12 

>> au fin bec << 
..• u rus bren 

19if. 
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Verslag van de Algemene Leden- 
vergadering van de Vereniging voor 
Pieters- en Academiewijk en 
Levendaal-West op 8 april 1997 

1. Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering om 20.30 u. Hij 
verheugt zich over de grote opkomst. 

2. Verslag Algemene Ledenvergadering d.d. 16 
april 1996, gepubliceerd in de 'Hart van de 
Stadkrant' nr. 78 van mei 1996 

Het verslag wordt goedgekeurd 
( 

( 

3. Inkomende en uitgaande stukken 

Door ziekte van de secretaris is geen overzicht 
voorhanden. De correspondentie over het 
afgelopen verenigingsjaar ging voor een belangrijk 
deel over horecabeleid en evenementenbeleid. 

4. Jaarverslag 1996, gepubliceerd in de 'Hart 
van de Stadkrant' nr. 81 van maart 1997 

Op pagina 3 onderaan wordt niet het actuele 
aantal leden vermeld. De penningmeester kan dit 
aantal echter wel verschaffen. Zij berekent dit op 
ca. 175. Het verslag wordt goedgekeurd. 

5. Financieel Jaarverslag 1996 

Het verslag wordt ter vergadering uitgereikt en 
door de penningmeester toegelicht. 
De subsidie van de gemeente is verminderd, maar 
zal zeer vermoedelijk alsnog op het oude niveau 
worden gebracht, dat gebaseerd is op f 1,50 per 
inwoner. Dit wordt voor het jaar 1997 dan een 
debiteurenpost. 

De kosten van de wijkkrant blijken te zijn gestegen 
en wel omdat de nummers in omvang zijn 
toegenomen. Voor 1997 is een tamelijk gematigd 
bedrag opgenomen. 

De vraag wordt gesteld waarom de post 
contributies in de verlies- en winstrekening niet 
precies correspondeert met diezelfde post in het 
financieel jaarverslag. Het antwoordt luidt dat in de 
verlies- en winstrekening bij de post contributie 
een andere post, op de balans omschreven als 
'vooruitbetalingen contributie/donaties' moet 
worden opgeteld. 

In antwoord op een desbetreffende vraag deelt de 
penningmeester mee dat de post 'overige 
subsidies' tegemoetkomingen omvat uit andere 
bron. Die zijn verbonden zijn aan specifieke 
manifestaties, zoals bij voorbeeld in verband met 
Koninginnedag. 

De kascommissie moet zich nog een oordeel 
vormen over het Verslag. In de commissie zal het 
bestuurslid in spe Van Praag vervangen worden 
door de heer Gerritsen. Het andere lid is de heer 
Wieles. 

6. Begroting 1997 

Op de begroting is weer uitgegaan van een 
subsidie van f. 1,50 per inwoner. 

7. Bestuurswisseling 

De bestuursleden Van Gelderen, Van Deutekom, 
Van der Schaaf en Creighton, treden af. Het 
bestuurslid Olivier is bereid aan te blijven. Als 
kandidaten voor het nieuwe bestuur hebben zich 
gemeld. Ineke Stoop, Jessica de Lannoy, 
Franceline Hendrikse, Hans Slot, Jan Dul en Carlo 
van Praag. 
Deze kandidaten stellen zich vervolgens voor aan 
de vergadering met een korte beschrijving van 
hun achtergrond en motivatie. 

De voorzitter deelt mee dat de verdeling van 
functies binnen het nieuwe bestuur problemen 
oplevert. Ineke Stoop is bereid secretaris te 
worden. Geen van de overige kandidaten is echter 
bereid voorzitter of penningmeester te worden. 
De vergadering spreekt haar waardering uit voor 
de bereidheid van de kandidaten om zich voor de 
wijk in te zetten, maar betreurt het ontbreken van 
een kandidaat-voorzitter. Vooral een naar buiten 
toe optredende voorzitter is als boegbeeld voor de 
vereniging van belang. 
Als interim-oplossing stelt het bestuur een 
gedeeld voorzitterschap voor: tot september zal 
het voorzitterschap gedeeld worden door Jan Dul 
(intern technisch voorzitterschap) en Hans Slot 
(extern, representatief voorzitterschap). Naar een 
definitieve all round voorzitter wordt intussen met 
spoed gezocht. Deze zal dan via een bijzondere 
algemene ledenvergadering geïnstalleerd móeten 
worden. Voor het penningmeesterschap is op dit 
moment geen oplossing. Yvonne van Deutekom 
rondt in elk geval de lopende zaken af, hetgeen 
een adempauze oplevert. Als ter vervulling van 
voorzitterschap of penningmeesterschap een 
geschikte kandidaat van buiten wordt gevonden, 
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zal een van de huidige bestuursleden in spe weer 
moeten aftreden (zonder overigens zijn of haar 
deelname aan bestuursactiviteiten te hoeven 
staken). De vergadering gaat akkoord met deze 
oplossing en spreekt haar vertrouwen uit in het 
nieuwe bestuur. 

De scheidende voorzitter Hans van Gelderen 
dankt de leden van het oude bestuur voor hun in- 
spanningen en voor de aangename samenwer- 
king. Hij betrekt in zijn dankwoord ook met nadruk 
Laurens Schrijnen die als bestuurslid vanwege zijn 
verhuizing uit de wijk al eerder aftrad. Yvonne van 
Deutekom bedankt op haar beurt Hans van Gelde- 
ren voor de wijze waarop hij het voorzitterschap 
heeft uitgeoefend. Het nieuwe bestuur wordt 
vervolgens geïnstalleerd. Hans Slot treedt op als 
voorzitter voor de rest van de vergadering. 

De nieuwe voorzitter spreekt zijn waardering uit 
voor het oude bestuur en hoopt daarbij nog me- 
nigmaal te rade te kunnen gaan. Met nadruk wijst 
hij erop dat hij slechts als interim-voorzitter op- 
treedt. Voor de vervulling van het definitieve voor- 
zitterschap staat hij open voor suggesties van 
leden. 

8. Stand van zaken belangrijkste 
aandachtsvelden 

Parkeerbeleid 
Hans van Gelderen brengt hierover verslag uit: 
het beleid van de gemeente is nog steeds is om 
de binnenstad autoluw te maken. Nog steeds 
bestaan er bij voorbeeld plannen om de Bree- 
straat selectief toegankelijk te maken. Ook de 
Pieterswijk tussen Breestraat en Rapenburgl 
Steenschuur komt in aanmerking. De wijkver- 
eniging is tegen al te zware maatregelen om dit 
deel van de binnenstad tegen het autoverkeer te 
beschermen. Kleine maatregelen moeten thans 
voldoende zijn. Een lid noemt in dit verband de 
bevoorrading van winkels en bedrijven, waarvoor 
te vaak grote vrachtwagen worden gebruikt, terwijl ( 
kleinere wagens zouden volstaan. De gemeente is 
echter bezig een nieuw bevoorradings- 
distributiesysteem te ontwerpen. De zaak wordt 
aanbevolen in de aandacht van het nieuwe 
bestuur. 

Op de Botermarkt worden parkeerplaatsen opge- 
heven. Voor de bewoners wordt elders compen- 
satie gezocht, te weten in de Zonneveldstraat. 

Niet alle bewoners zijn gelukkig met een totale 
verdrijving van alle parkeergelegenheid in de 
binnenstad. Mevrouw Brand wijst erop dat het niet 
alleen moeilijker wordt een eigen auto kwijt te 
raken, maar ook bezoekers kunnen niet meer per 
auto doordringen. Vooral voor ouderen betekent 
dit een belemmering die hen ervan kan doen af- 
zien de Leidse binnenstad nog aan te doen. Op 
die manier worden ook degenen die bezoek ont- 
vangen in de wijk gedupeerd. 

Bouw 
Dit punt wordt belicht door Joep Creighton: tot 
tevredenheid van de vereniging en van de bewo- 
ners ter plaatse ziet de gemeente af van bouw- 
plannen voor het speelterreintje aan de Pieters- 
kerkgracht. In plaats daarvan wordt het terrein 
opgeknapt en in zijn functie hersteld. 

De aangevraagde bouwvergunning voor de in- 
richting van een sociëteit op Rapenburg 6 is strij- 
dig met het bestemmingsplan voor de wijk. De 
sociëteit is bestemd voor personeelsleden van de 
universiteit die daarvoor wel een speciaal lidmaat- 
schap moeten aanvragen. De verwachting is dat 
de aanvraag binnenkort door de provincie zal 
worden goedgekeurd. Zodra dit gebeurd is het 
mogelijk om te reageren of bezwaren in te dienen. 

( 

( 
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De disco Nexus op de hoek van de Langebrug/ 
Papengracht wil verbouwen. Uit de bouwteke- 
ningen bleek dat bij deze verbouwing ook de be- 
nedenverdiepingen van de bij de verbouwing be- 
trokken panden, tot op heden slechts een woon- 
functie dienende, worden ingelijfd zodat een veel 
groter bedrijf ontstaat. De wijkvereniging heeft 
bezwaar aangetekend. 

De bouw van twee paviljoens bij de Hortus ten 
behoeve van de experimentele kweekkamers van 
de Rijksuniversiteit zal vermoedelijk stuiten op be- 
zwaren van de gemeente. Deze paviljoens zouden 
in de plaats komen van het noodgebouw tegen de 
Binnenvestgracht aan en een aanslag betekenen 
op het uitzicht van de bewoners ter plaatse. 

De gemeente heeft plannen om een binnenplaats 
in het Stadhuis te overdekken. Deze plannen lig- 
gen ter inzage. 

Wonen en werken 
Hans van Gelderen vermeldt dat de gemeente in 
1996 enige malen opgeroepen is haar afspraken 
met bewoners na te komen. Dit gebeurde o.a. 
naar aanleiding van de damwanden aan de Vliet. 
Deze zullen nu gedeeltelijk "stil worden ingetrild" 

Leefmilieu 
Joep Creighton rapporteert dat in de periode 
1995/1996 een dialoog heeft plaatsgevonden 
tussen horeca en bewoners in de Pieterskerk- 
choorsteeg. Deze ging o.a. over de sluitingstijden. 
Volgens sommigen is de situatie verbeterd. 

De Grote Beer roept al 6 jaar klachten van omwo- 
nenden om zonder adequate resporis van politie 
of gemeentebestuur. Toen de wijkvereniging zich 
uiteindelijk in deze kwestie mengde, bleken de 
bewoners daarvoor zeer ontvankelijk. In februari 
vond een door de burgemeester voorgezeten bi- 
jeenkomst plaats waarbij gemeente en wijkvereni- 
ging in dialoog gingen. De resultaten waren matig. 
De Grote Beer kreeg weliswaar een zogenaamde 
gele kaart en later zelfs een rode, maar deze werd 
na een beroepsprocedure weer omgezet in een 
gele kaart. 
Het officieuze gedoogbeleid van de gemeente 
Leiden waarbij aan sluitingstijden niet consequent 
de hand wordt gehouden, blijft een probleem. 

Lid A.N.V.O. 

Hans van Schie Breestraat 140 2311 CX Leiden Tel. 071-512 22 13 
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Horecapanels 
Aan de panels hebben drie vertegenwoordigers 
van de vereniging deelgenomen. Inde panels was 
een overweldigende meerderheid van horeca- 
ondernemers. Hiertegen heeft de wijkvereniging 
bij de geméente geprotesteerd. De discussie in de 
panels richtte zich vooral op illegale onderneming- 
en, sluitingstijden en politietoezicht. Het bestuur 
vindt dat vooralsnog niet aan de officiële sluitings- 
tijden getornd mag worden en dat beter. toezicht 
op naleving daarvan nodig is. De bezoekers van 
de vergadering onderschrijven dit standpunt. De 
gemeente is voornemens de paneldiscussie voort 
te zetten. Wellicht zal de stem van de bewoners in 
volgende sessies beter hoorbaar worden 
gemaakt. 

Evenementennota 
Joep Creighton meldt dat de discussie met de ge- 
meente over het evenementenbeleid het bestuur 
in het afgelopen jaar zeer heeft beziggehouden. 
Uiteindelijk is het standpunt van de vereniging 
inzake de evenementen slechts tot op zekere 
hoogte in de uiteindelijke Startnota Evenementen- 
beleid van de gemeente doorgedrongen. Devere- 
niging vindt het aantal toegestane evenementen 
nog steeds te groot. Bepaalde lokaties zijn te 
zwaar belast, bij voorbeeld omdat zij in de uitstra- 
lingszone van twee evenementenpleinen liggen. 
Er wordt te laat gesloten en er wordt op dit punt 
bovendien te gemakkelijk ontheffing verleend. 
Wel heeft de gemeente toegezegd geluidsvolu- 
mes aan grenzen te onderwerpen en op de na- 
leving hiervan toe te zien. 
De leden van het oude bestuur geven het nieuwe 
bestuur in overweging om het verdere beleid te 
volgen aan de hand van concrete gebeurtenissen. 
Als evenementen aanleiding geven tot klachten, 
dan moeten deze zo goed mogelijk geïnventari- 
seerd worden en moet eventueel bij de gemeente 
officieel bezwaar worden gemaakt. Desnoods 
moet de weg naar de rechter bewandeld worden. 
Het is bij dit alles nodig steeds tijdig te reageren 
en daarbij niet alleen het ambtelijke, maar ook het 
politieke niveau te bereiken. 

afern 
AMBULANT 

SPECIAALZAAK VOOR 
THERAPEUTISCHE ELASTISCHE KOUSEN 
BANDAGES, MEDISCHE HULPMIDDELEN 
Mevr. J.J. Dickhoff v.d. Linden 

Ziekenfondsleverancier 
Geopend maandag 13-17 uur, dinsdag t/m vrijdag van 9-17 uur 
of na telefonische afspraak. 
Doezastraat 27 2311 HA Leiden Tel. 071-51327 45 
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zal een van de huidige bestuursleden in spe weer 
moeten aftreden (zonder overigens zijn of haar 
deelname aan bestuursactiviteiten te hoeven 
staken). De vergadering gaat akkoord met deze 
oplossing en spreekt haar vertrouwen uit in het 
nieuwe bestuur. 

De scheidende voorzitter Hans van Gelderen 
dankt de leden van het oude bestuur voor hun in- 
spanningen en voor de aangename samenwer- 
king. Hij betrekt in zijn dankwoord ook met nadruk 
Laurens Schrijnen die als bestuurslid vanwege zijn 
verhuizing uit de wijk al eerder aftrad. Yvonne van 
Deutekom bedankt op haar beurt Hans van Gelde- 
ren voor de wijze waarop hij het voorzitterschap 
heeft uitgeoefend. Het nieuwe bestuur wordt 
vervolgens geïnstalleerd. Hans Slot treedt op als 
voorzitter voor de rest van de vergadering. 

De nieuwe voorzitter spreekt zijn waardering uit 
voor het oude bestuur en hoopt daarbij nog me- 
nigmaal te rade te kunnen gaan. Met nadruk wijst 
hij erop dat hij slechts als interim-voorzitter op- 
treedt. Voor de vervulling van het definitieve voor- 
zitterschap staat hij open voor suggesties van 
leden. 

8. Stand van zaken belangrijkste 
aandachtsvelden 

Parkeerbeleid 
Hans van Gelderen brengt hierover verslag uit: 
het beleid van de gemeente is nog steeds is om 
de binnenstad autoluw te maken. Nog steeds 
bestaan er bij voorbeeld plannen om de Bree- 
straat selectief toegankelijk te maken. Ook de 
Pieterswijk tussen Breestraat en Rapenburgl 
Steenschuur komt in aanmerking. De wijkver- 
eniging is tegen al te zware maatregelen om dit 
deel van de binnenstad tegen het autoverkeer te 
beschermen. Kleine maatregelen moeten thans 
voldoende zijn. Een lid noemt in dit verband de 
bevoorrading van winkels en bedrijven, waarvoor 
te vaak grote vrachtwagen worden gebruikt, terwijl ( 
kleinere wagens zouden volstaan. De gemeente is 
echter bezig een nieuw bevoorradings- 
distributiesysteem te ontwerpen. De zaak wordt 
aanbevolen in de aandacht van het nieuwe 
bestuur. 

Op de Botermarkt worden parkeerplaatsen opge- 
heven. Voor de bewoners wordt elders compen- 
satie gezocht, te weten in de Zonneveldstraat. 

Niet alle bewoners zijn gelukkig met een totale 
verdrijving van alle parkeergelegenheid in de 
binnenstad. Mevrouw Brand wijst erop dat het niet 
alleen moeilijker wordt een eigen auto kwijt te 
raken, maar ook bezoekers kunnen niet meer per 
auto doordringen. Vooral voor ouderen betekent 
dit een belemmering die hen ervan kan doen af- 
zien de Leidse binnenstad nog aan te doen. Op 
die manier worden ook degenen die bezoek ont- 
vangen in de wijk gedupeerd. 

Bouw 
Dit punt wordt belicht door Joep Creighton: tot 
tevredenheid van de vereniging en van de bewo- 
ners ter plaatse ziet de gemeente af van bouw- 
plannen voor het speelterreintje aan de Pieters- 
kerkgracht. In plaats daarvan wordt het terrein 
opgeknapt en in zijn functie hersteld. 

De aangevraagde bouwvergunning voor de in- 
richting van een sociëteit op Rapenburg 6 is strij- 
dig met het bestemmingsplan voor de wijk. De 
sociëteit is bestemd voor personeelsleden van de 
universiteit die daarvoor wel een speciaal lidmaat- 
schap moeten aanvragen. De verwachting is dat 
de aanvraag binnenkort door de provincie zal 
worden goedgekeurd. Zodra dit gebeurd is het 
mogelijk om te reageren of bezwaren in te dienen. 

( 

( 
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De disco Nexus op de hoek van de Langebrug/ 
Papengracht wil verbouwen. Uit de bouwteke- 
ningen bleek dat bij deze verbouwing ook de be- 
nedenverdiepingen van de bij de verbouwing be- 
trokken panden, tot op heden slechts een woon- 
functie dienende, worden ingelijfd zodat een veel 
groter bedrijf ontstaat. De wijkvereniging heeft 
bezwaar aangetekend. 

De bouw van twee paviljoens bij de Hortus ten 
behoeve van de experimentele kweekkamers van 
de Rijksuniversiteit zal vermoedelijk stuiten op be- 
zwaren van de gemeente. Deze paviljoens zouden 
in de plaats komen van het noodgebouw tegen de 
Binnenvestgracht aan en een aanslag betekenen 
op het uitzicht van de bewoners ter plaatse. 

De gemeente heeft plannen om een binnenplaats 
in het Stadhuis te overdekken. Deze plannen lig- 
gen ter inzage. 

Wonen en werken 
Hans van Gelderen vermeldt dat de gemeente in 
1996 enige malen opgeroepen is haar afspraken 
met bewoners na te komen. Dit gebeurde o.a. 
naar aanleiding van de damwanden aan de Vliet. 
Deze zullen nu gedeeltelijk "stil worden ingetrild" 

Leefmilieu 
Joep Creighton rapporteert dat in de periode 
1995/1996 een dialoog heeft plaatsgevonden 
tussen horeca en bewoners in de Pieterskerk- 
choorsteeg. Deze ging o.a. over de sluitingstijden. 
Volgens sommigen is de situatie verbeterd. 

De Grote Beer roept al 6 jaar klachten van omwo- 
nenden om zonder adequate resporis van politie 
of gemeentebestuur. Toen de wijkvereniging zich 
uiteindelijk in deze kwestie mengde, bleken de 
bewoners daarvoor zeer ontvankelijk. In februari 
vond een door de burgemeester voorgezeten bi- 
jeenkomst plaats waarbij gemeente en wijkvereni- 
ging in dialoog gingen. De resultaten waren matig. 
De Grote Beer kreeg weliswaar een zogenaamde 
gele kaart en later zelfs een rode, maar deze werd 
na een beroepsprocedure weer omgezet in een 
gele kaart. 
Het officieuze gedoogbeleid van de gemeente 
Leiden waarbij aan sluitingstijden niet consequent 
de hand wordt gehouden, blijft een probleem. 

Lid A.N.V.O. 
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december 1997 biz. 7 

Horecapanels 
Aan de panels hebben drie vertegenwoordigers 
van de vereniging deelgenomen. Inde panels was 
een overweldigende meerderheid van horeca- 
ondernemers. Hiertegen heeft de wijkvereniging 
bij de geméente geprotesteerd. De discussie in de 
panels richtte zich vooral op illegale onderneming- 
en, sluitingstijden en politietoezicht. Het bestuur 
vindt dat vooralsnog niet aan de officiële sluitings- 
tijden getornd mag worden en dat beter. toezicht 
op naleving daarvan nodig is. De bezoekers van 
de vergadering onderschrijven dit standpunt. De 
gemeente is voornemens de paneldiscussie voort 
te zetten. Wellicht zal de stem van de bewoners in 
volgende sessies beter hoorbaar worden 
gemaakt. 

Evenementennota 
Joep Creighton meldt dat de discussie met de ge- 
meente over het evenementenbeleid het bestuur 
in het afgelopen jaar zeer heeft beziggehouden. 
Uiteindelijk is het standpunt van de vereniging 
inzake de evenementen slechts tot op zekere 
hoogte in de uiteindelijke Startnota Evenementen- 
beleid van de gemeente doorgedrongen. Devere- 
niging vindt het aantal toegestane evenementen 
nog steeds te groot. Bepaalde lokaties zijn te 
zwaar belast, bij voorbeeld omdat zij in de uitstra- 
lingszone van twee evenementenpleinen liggen. 
Er wordt te laat gesloten en er wordt op dit punt 
bovendien te gemakkelijk ontheffing verleend. 
Wel heeft de gemeente toegezegd geluidsvolu- 
mes aan grenzen te onderwerpen en op de na- 
leving hiervan toe te zien. 
De leden van het oude bestuur geven het nieuwe 
bestuur in overweging om het verdere beleid te 
volgen aan de hand van concrete gebeurtenissen. 
Als evenementen aanleiding geven tot klachten, 
dan moeten deze zo goed mogelijk geïnventari- 
seerd worden en moet eventueel bij de gemeente 
officieel bezwaar worden gemaakt. Desnoods 
moet de weg naar de rechter bewandeld worden. 
Het is bij dit alles nodig steeds tijdig te reageren 
en daarbij niet alleen het ambtelijke, maar ook het 
politieke niveau te bereiken. 

afern 
AMBULANT 

SPECIAALZAAK VOOR 
THERAPEUTISCHE ELASTISCHE KOUSEN 
BANDAGES, MEDISCHE HULPMIDDELEN 
Mevr. J.J. Dickhoff v.d. Linden 

Ziekenfondsleverancier 
Geopend maandag 13-17 uur, dinsdag t/m vrijdag van 9-17 uur 
of na telefonische afspraak. 
Doezastraat 27 2311 HA Leiden Tel. 071-51327 45 
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Sociale veiligheid 
Yvonne van Deutekom rapporteert hierover: na 
het symposium over integrale veiligheid dat een 
nieuw beleid zou inluiden, is weinig ambtelijke 
activiteit meer waargenomen. 

Leefmilieu 
De scheiding van afval was aan de orde. Het 
ondergrondse systeem zoals op de Nieuwe 
Beestenmarkt ingevoerd, zal vermoedelijk over 
een groter deel van de stad worden ingevoerd. 

9. Rondvraag 

Er wordt opgemerkt dat in een aantal straten van 
de wijk, bij voorbeeld de Nieuwsteeg, voetgangers 
hinder ondervinden van obstakels als fietsen, 
uitstallingen, terrassen, geveltuinen, paaltjes. 
Vooral kinderwagens en invalidenwagens komen 
er moeilijk doorheen. 

De heer Van Cruijsen wijst erop dat een bestem- 
mingsplein voor de wijk al herhaaldelijk is uitge- 
steld en dat men zich behelpt met voorbereidings- 
besluiten. 

Een bewoner signaleert dat bewoners van o.a. de 
Scheepmakersteeg klagen over het gekrijs van de 
meeuwen. Is daar wat aan te doen? Er zijn weinig 
toegestane bestrijdingstechnieken: vervanging van 
eieren is er een, maar niet gemakkelijk uit te 
voeren. Het is raadzaam de meeuwen niet te 
voeren. Het is wellicht nuttig daarop in de wijkkrant 
te wijzen. 

Yvonne van Deutekom: de bewoners van de Vliet 
hebben aanbevelingen gedaan aan de gemeente 
inzake de herinrichting van de Vliet. De methode 
van werken wordt herzien. Er wordt gekozen voor 
een gedeeltelijk trillingsvrije heitechniek. 

De door de gemeente georganiseerde excursie 
naar de Nijmeegse binnenstad is geprojecteerd op 
24 april. De wijkvereniging zal vertegenwoordigd 
zijn. 

Feesten in Leiden? Samen uit 
& thuis! Ook voor bewoners? 
De nieuwe nota over het Leids evenementenbe- 
leid 1998 is uit onder de titel "Feesten in Leiden? 
Samen uit & thuis!". Een luxueus uitgevoerde nota 
met plaatjes; veel plaatjes en niet zoveel tekst! 
Met deze 29 pagina's tellende nota doet de ge- 
meente pogingen de Leidse bevolking te informe- 
ren over het Leids evenementenbeleid 1998. Voor 
fl 2,50 te verkrijgen bij de gemeente (die plaatjes 
hebben waarschijnlijk het nodige gekost). 
Naast een terugblik op het evenementenbeleid in 
1997 bevat de nota nieuwe en inmiddels al beken- 
de punten. Om met het laatste punt te beginnen: 
de in 1997 ingestelde "evenementenregelaar" ( 
keert terug en heet vanaf nu "evenementencoör- 
dinator". Ik vind dat een goede zaak, omdat je nu 
tenminste weet bij wie je moet zijn in het gemeen- 
telijk doolhof. Ik denk alleen dat de evenementen- 
coördinator een zware taak heeft. Bewoners en 
organisatoren met hun vaak tegengestelde be- 
langen zullen het de evenementencoördinator niet 
gemakkelijk maken. Bewoners willen dat de 
woonfunctie wordt gerespecteerd, organisatoren 
willen geld verdienen en de gemeente wil de stad 
Leiden promoten. 
Wat staat er verder in de nieuwe nota? Sommige 
evenementenlokaties zijn samengevoegd. De 
gemeente heeft ingezien dat mensen die tussen 
een aantal lokaties in wonen nogal vaak van eve- 
nementen kunnen "genieten" en houdt daarmee 
rekening. Toch plaats ik bij de samenvoeging van 
evenementen een tweetal kanttekeningen. Ten 
eerste gaat in de nieuwe nota samenvoeging van 
lokaties gaat gepaard met een uitbreiding van het 
maximum aantal evenementen per lokatie: van 
maximaal 12 evenementen per lokatie in 1997 
naar 16 in 1998. Ten tweede vinden vrijwel alle 
evenementen in de Leidse binnenstad plaats dus 
de lasten blijven onevenredig sterk op de bewo- 
ners van dat stadsdeel drukken. 
Een ander opvallend punt in de nieuwe nota is de 
gewijzigde indeling van evenementen naar ge- 
luidsniveau. Het komt er op neer dat evenemen- 
ten met een geluidsniveau van minder dan 70 Db 

Het Smalle Pandje Met De Brede Sortering 
Sanders Wijnhuis - Doezastraat 12 

>> au fin bec << 
..• u rus bren 

19if. 

Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en Levendaal-West december 1997 biz. 5 

Verslag van de Algemene Leden- 
vergadering van de Vereniging voor 
Pieters- en Academiewijk en 
Levendaal-West op 8 april 1997 

1. Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering om 20.30 u. Hij 
verheugt zich over de grote opkomst. 

2. Verslag Algemene Ledenvergadering d.d. 16 
april 1996, gepubliceerd in de 'Hart van de 
Stadkrant' nr. 78 van mei 1996 

Het verslag wordt goedgekeurd 
( 

( 

3. Inkomende en uitgaande stukken 

Door ziekte van de secretaris is geen overzicht 
voorhanden. De correspondentie over het 
afgelopen verenigingsjaar ging voor een belangrijk 
deel over horecabeleid en evenementenbeleid. 

4. Jaarverslag 1996, gepubliceerd in de 'Hart 
van de Stadkrant' nr. 81 van maart 1997 

Op pagina 3 onderaan wordt niet het actuele 
aantal leden vermeld. De penningmeester kan dit 
aantal echter wel verschaffen. Zij berekent dit op 
ca. 175. Het verslag wordt goedgekeurd. 

5. Financieel Jaarverslag 1996 

Het verslag wordt ter vergadering uitgereikt en 
door de penningmeester toegelicht. 
De subsidie van de gemeente is verminderd, maar 
zal zeer vermoedelijk alsnog op het oude niveau 
worden gebracht, dat gebaseerd is op f 1,50 per 
inwoner. Dit wordt voor het jaar 1997 dan een 
debiteurenpost. 

De kosten van de wijkkrant blijken te zijn gestegen 
en wel omdat de nummers in omvang zijn 
toegenomen. Voor 1997 is een tamelijk gematigd 
bedrag opgenomen. 

De vraag wordt gesteld waarom de post 
contributies in de verlies- en winstrekening niet 
precies correspondeert met diezelfde post in het 
financieel jaarverslag. Het antwoordt luidt dat in de 
verlies- en winstrekening bij de post contributie 
een andere post, op de balans omschreven als 
'vooruitbetalingen contributie/donaties' moet 
worden opgeteld. 

In antwoord op een desbetreffende vraag deelt de 
penningmeester mee dat de post 'overige 
subsidies' tegemoetkomingen omvat uit andere 
bron. Die zijn verbonden zijn aan specifieke 
manifestaties, zoals bij voorbeeld in verband met 
Koninginnedag. 

De kascommissie moet zich nog een oordeel 
vormen over het Verslag. In de commissie zal het 
bestuurslid in spe Van Praag vervangen worden 
door de heer Gerritsen. Het andere lid is de heer 
Wieles. 

6. Begroting 1997 

Op de begroting is weer uitgegaan van een 
subsidie van f. 1,50 per inwoner. 

7. Bestuurswisseling 

De bestuursleden Van Gelderen, Van Deutekom, 
Van der Schaaf en Creighton, treden af. Het 
bestuurslid Olivier is bereid aan te blijven. Als 
kandidaten voor het nieuwe bestuur hebben zich 
gemeld. Ineke Stoop, Jessica de Lannoy, 
Franceline Hendrikse, Hans Slot, Jan Dul en Carlo 
van Praag. 
Deze kandidaten stellen zich vervolgens voor aan 
de vergadering met een korte beschrijving van 
hun achtergrond en motivatie. 

De voorzitter deelt mee dat de verdeling van 
functies binnen het nieuwe bestuur problemen 
oplevert. Ineke Stoop is bereid secretaris te 
worden. Geen van de overige kandidaten is echter 
bereid voorzitter of penningmeester te worden. 
De vergadering spreekt haar waardering uit voor 
de bereidheid van de kandidaten om zich voor de 
wijk in te zetten, maar betreurt het ontbreken van 
een kandidaat-voorzitter. Vooral een naar buiten 
toe optredende voorzitter is als boegbeeld voor de 
vereniging van belang. 
Als interim-oplossing stelt het bestuur een 
gedeeld voorzitterschap voor: tot september zal 
het voorzitterschap gedeeld worden door Jan Dul 
(intern technisch voorzitterschap) en Hans Slot 
(extern, representatief voorzitterschap). Naar een 
definitieve all round voorzitter wordt intussen met 
spoed gezocht. Deze zal dan via een bijzondere 
algemene ledenvergadering geïnstalleerd móeten 
worden. Voor het penningmeesterschap is op dit 
moment geen oplossing. Yvonne van Deutekom 
rondt in elk geval de lopende zaken af, hetgeen 
een adempauze oplevert. Als ter vervulling van 
voorzitterschap of penningmeesterschap een 
geschikte kandidaat van buiten wordt gevonden, 
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Pieterskerklezingen 1998 
De Commissie Lezingen van de Pieterskerk 
verzorgt sinds 1992 in het winter- 
seizoen een serie lezingen 
over verschillende aspecten 
van de Pieterskerk. Ook 
voor 1998 staat weer een 
aantal lezingen op het 
programma. 

De lezingen beginnen 
om 14.00 uur en vinden 
plaats in het koor van 
de Pieterskerk. De 
toegangsprijs be- 
draagt f 5,-. Na af- 
loop van de lezingen 
wordt er thee geschonken en kan een gratis 
rondleiding worden gevolgd. 

De eerste lezing, 'Het stokje van Boerhaave' zal 
plaatsvinden op zondag 18 januari 1998 en 
worden verzorgd door prof. dr Harm Beukers, 
hoogleraar Geschiedenis der Geneeskunde aan 
de Rijksuniversiteit Leiden. 
Wat bracht de beroemde Amerikaanse medicus 
William Osler in juni 1901 naar Leiden? Was het 
de veiling van bezittingen van Boerhaave? Of was 
het een 'bedevaart' naar de woonplaats van de 
'leermeester van geheel Europa'? Tijdens deze 
lezing over Boerhaave zal o.a. de mythevorming 
rond Boerhaave als clinicus aan de orde komen, 
en zal aandacht besteed worden aan de invloed 
die Boerhaave (wereldwijd!) heeft gehad op het 
geneeskundig onderwijs. 

De tweede lezing, op zondag 22 februari 1998, is 
getiteld 'Middeleeuwse pilaarschilderingen in de 
Pieterskerk.' Spreker zal zijn dr M.J.H. Madou, 
voor de trouwe lezingen-bezoeker geen 
onbekende, want zij gaf al eerder lezingen in de 
Pieterskerk over pressbrokat en over middeleeuws 
meubilair in de kerk. 
Deze keer zal haar lezing gewijd zijn aan de acht 
heiligen die op een zuil van het koor geschilderd 
zijn. Deze schilderingen dateren uit de 15de eeuw, 
een periode waarin de heiligenverering in het 
Westen een hoogtepunt bereikte. 

'Pieterskerk, eeuwigdurend onderhoud?' is de titel 
van de derde lezing die op zondag 29 maart 1998 
zal worden gehouden. Spreker is de Leidse 
architect ir Boudewijn Veldman, die sinds 1990 
verantwoordelijk is voor het onderhoud van de 

Pieterskerk. Bij deze lezing zal de Pieterskerk 
worden bekeken vanuit bouwkundig perspectief. 
Boudewijn Veldman zal toelichten met welke 
bouwkundige problemen men gedurende de 
laatste jaren in de Pieterskerk is geconfronteerd, 
en hoe deze zijn of worden opgelost. Daarbij 
wordt aandacht besteed aan de nieuwe eisen 
waaraan de Pieterskerk in verband met het 
multifunctioneel gebruik, moet voldoen. De 
uiteenzetting zal met behulp van dia's/sheets 
worden toegelicht. 

Programma Pieterskerk 
Dagelijks geopend voor bezichtiging (behalve bij 
verhuur of strenge vorst) 13-16 uur .. 
Rondleiding: elke zondag 14 uur (indien kerk ( 
geopend is) 

Januari 
11 rommelmarkt 9.30-16 u. 
18 Pieterskerklezing 14 u 

Rondleiding 15 u .. 
Cantatedienst o.l.v. ds. Alblas 19 u. M.m.v. 
Collegium Musicum 

24 Reismarkt Djoser, 10-23 u, inlichtingen en 
kaarten 071-5126400 

25 idem, 10-18 u. 
31 rommelmarkt 9.30-16.30 u. 

Februari 
1 rommelmarkt 9.30-16.30 u. 
7 Bachkoor J. Brahms: ein deutsches 

Requiem 
9 Dies Rijksuniversiteit 15.30-17 u.; (__ 

inlichtingen en toegangskaarten 071- 
5273145 

13 Leidse Scratch Dagen: Messiah van 
Händel, 9-23.30; inlichtingen PB 11041 
2301 EA Leiden 

14 Leidse Scratch Dagen: Musical Highlights 
o.l.v. Jules van Hessen, 9-23.30 u.; 
inlichtingen als boven 

15 Leidse Scratch Dagen: hoogtepunten uit 
Verdi-opera's o.l.v. Jules van Hessen, 9- 
23.30 u. Inlichtingen als boven 

21 rommelmarkt 9.30-16.30 u. 
22 Pieterskerklezing 14 u. 

Rondleiding 15 u. 
Cantatedienst o.l.v. ds. Alblas 19 u. M.m.v. 
Leids Vocaal Ensemble o.l.v. Theo 
Goedhart: Bachcantate 23: wahren Gott 
und David Sohn 

( 
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onbeperkt kunnen worden gehouden. Een ver- 
gunning is weliswaar noodzakelijk maar wordt 
door de gemeente vrijwel automatisch verstrekt. 
Dit verklaart waarom er bijvoorbeeld aan de 
Garenmarkt (een van de drie "evenementen- 
pleinen") ongeveer 18 evenementen staan ge- 
pland exclusief de 3-oktoberfeesten. Dit blijkt al- 
thans uit de onlangs verschenen evenementen- 
kalender. Hier is dus ruimte voor ongebreidelde 
opvoering van het aantal evenementen. 
Tot slot iets over de geluidsmetingen en over de 
"klachtentelefoon" die voor de bewoners wordt 
ingesteld. De geluidsmetingen worden moeten 
door de organisator van het evenement zelf ge- 
beuren. De organisator is ook belast met het te 
woord staan van klagende omwonenden. De ge- 
meente toont zich hier gemakzuchtig en de pro- 
cedure lijkt mij niet correct. De controle op de na- 
leving van de, aan de vergunning verbonden, 
voorwaarden, ligt bij de verleenster van de ver- 
gunning, dus bij de gemeente zelf. In elk geval 
niet bij een belanghebbende partij! 

Al met al vind ik het nieuwe ontwerp voor een 
evenementennota geen verbetering. Ik bespeur 
ook weinig resultaat van de gehouden inspraak- 
ronden. De gemeente is kennelijk doof voor de 
argumenten van bewoners en wijkverenigingen. 
Vertoeven onze bestuurders zelf misschien te veel 
in de nabijheid van beukende geluidsboxen? 

Het bestuur van de wijkvereniging heeft zijn be- 
zwaren schriftelijk aan de gemeente kenbaar ge- 
maakt. Wij staan in deze bezwaren getuige de 

t hierna opgenomen brief die door alle zeven wijk- 
verenigingen van de binnenstad is ondertekend. 

Jessica de Lannoy 
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Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en 
Levendaal-West 
Wijkvereniging Pancras West 
Buurtcomité Noordvest 
Vereniging i.o. De Put in de Oude Marsch 
Buurtvereniging Vreewijk 
Buurtcomité Hogewoerd 
Buurtvereniging Maredorp 
Dhr. H. v.d. Stok 

Correspondentie-adres: Vollersgracht 2a, 2312 VL, 
Leiden, tel 5126412 

Burgemeester en Wethouders van de Gemeente 
Leiden, Stadhuisplein 1, 2311 EJ Leiden 

Leiden, 17 november 1997 

betreft: Bezwaarschrift tegen Ontwerpnota 
Evenementenbeleid 

Geacht College, 

Op 11 november hebben wij ons in een gezamenlijke 
vergadering gebogen over de Ontwerpnota Evene- 
mentenbeleid 'Feesten in Leiden? - Sam eh uit & thuis'. 
Naar aanleiding hiervan hebben wij de volgende 
opmerkingen: 

Geluidsniveaus (Hoofdstuk 7, p. 17 van de nota) 

De nota hanteert drie categorieën: 

categorie 1: tot 70 dB + tot 19.00 uur alle 
onversterkte muziek 
In de Startnota was dit de categorie van de 'niet- 
belastende' evenementen met geluid onder de 45 dB 
in de avonduren. Het aantal evenementen in de cate- 
gorie 1 is niet aan beperkingen gebonden. Onver- 
sterkte muziek kan ook heel hard kan zijn (100 dB is 
mogelijk). Van 70 dB (ook na 19.00 uur) is gebleken 
dat dit tot overlast leidt. 

Zonder dat uw of onze buren daar last van hebben 
verzorgt danssalon In Casa uw borrel of feest 

vanaf 50 personen 

@ha.. 
Lammermarkt 100 . Leiden 

Tel. 071-5130445 / 5124938 
Fax 071-5143956 

http://ww.xs4al.n/-ircasa 

Bedrijfsevenementen 
Personeelsfeesten 
CD/muziek - presentaties 
Dealer/bedrijfsdagen 
Produktpresentaties 
Themafeesten/modeshows 
Recepties/bruiloften 
Afstudeerborrels/feesten 
Jubilea/reunies 

RIJSTTAFELEN IN 
INDONESISCH RESTAURAN~ 

22 1 
AN AK BANDUNG 
IEEE 

Dagelijks geopend van 17.00 -23.00 uur. 
GARENMARKT 24A, 2311 PJ LEIDEN 

TELEFOON 071-512 53 03 
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Het gevaar bestaat dat evenementen die niet meer in 
categorie 2 kunnen worden geboekt in categorie 1 
terecht komen. Deze categorie dreigt nu de vergaarbak 
te worden van alle evenementen die niet als 'categorie 
2' op de kalender passen en waarbij wel versterkte 
muziek wordt gemaakt. 
Wij achten het noodzakelijk dat binnen categorie 1 een 
onderscheid wordt gemaakt tussen versterkte en 
onversterkte muziek en dat de versterkte muziek qua 
aantal onder de normering van categorie 2 valt en dus 
niet bovenop de voor de die categorie gestelde 
maxima. 

categorie 2: 70 - 85 dB 
Het verschuiven van de bovengrens van 75 naar 85 dB 
is ongewenst omdat 75dB reeds als belastend wordt 
ervaren (zie argumentatie in Amendementen 
Evenementennota, oktober 1996). 

'Ons' evenementenplein 

categorie 3: meer dan 85 dB 
Het is ongewenst dat de categorie die in de startnota 
nog eerlijk werd aangeduid met 'ernstige en onduld- 
bare geluidsoverlast' wordt uitgebreid van 4 naar 6 
evenementen per jaar. 
De buurtorganisaties hebben in de Amendementen 
Evenementennota, oktober 1996 gepleit voor een in- 
deling van 4 categorieën waardoor een genuanceerder 
beleid mogelijk is. 

Lolds schilder- en tekengenootschap 
"ARS AEMULA NATURAE" 

Dag- en avondkursussen 
- akwarelloren - tokonon 
- modeltekenen - otson 
- bootseron - schlldoron 
Pieterskerkgracht 9, Leiden 
Inlichtingen, tel.: 071-514 07 84 

Duur van de evenementen (begin/eindtijden) 
(Hoofdstuk 9, p. 21) 
Als algemene regel geldt dat evenementen op maan- 
dag t/m donderdag mogen doorgaan tot 23.00 uur en 
op vrijdag en zaterdag tot 24.00 uur (zondag wordt niet 
genoemd). 
De nota staat toe om hierop uitzonderingen te maken, 
zonder te vermelden hoe vaak dat mag. 
In het huidige regime moet de geluidsproductie in een 
aantal gevallen stoppen een half uur voor de eindtijd 
van het evenement. In de ontwerpnota wordt deze 
regel niet meer genoemd. 
In de praktijk blijkt dat er nog tot twee uur na afloop 
van het evenement sprake kan zijn van geluidsover- 
last. Mede om die reden is het ongewenst dat de 
eindtijd verschoven kan worden naar 1.30 uur. 

Spreiding en aantallen evenementen per locatie 
(Hoofdstuk 8, p. 20) 
In de Amendementen Evenementennota (van de zes 
wijkverenigingen) is een maximum van 12 genoemd, 
indien de locatie zich goed leent voor evenementen. 
Wij zijn blij dat in de nieuwe regeling voor wat betreft 
de aantallen rekening wordt gehouden met de aard 
van de locatie. Wij begrijpen echter niet dat voor de 
binnenstad het aantal op bepaalde locaties naar boven 
is bijgesteld. 
Voor een locatie als het Vrouwen kerkplein is het aantal 
van twaalf zeer hoog. De situatie is hier vergelijkbaar 
met het Arsenaalplein, waarvoor wel een verminderd 
aantal (8) geldt. 
Nieuw is dat 2/3 oktober buiten de telling wordt 
gehouden. (p. 28) Dit betekent dat langs de achterdeur 
voor alle locaties het aantal toegestane evenementen 
met twee is vermeerderd. Wij hebben hier bezwaar 
tegen. Wanneer 2/3 oktober buiten de regeling wordt 
gehouden, moeten alle maximale aantallen met twee 
verminderd worden. ( 
In de Startnota (p. 30) werden onder evenementen ook 
verstaan: binnenactiviteiten, waarbij meerdere 
horecagelegenheden betrokken zijn, bv. 
woensdagavond in de Jazzweek van januari. De 
Ontwerpnota spreekt alleen van buitenactiviteiten 
(Hoofdstuk 3, p. 12) 
Wij achten het gewenst dat deze categorie alsnog 
wordt toegevoegd. 

iäiis@ij iidéi 
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Vereniging voor Pieters- 
& Academiewijk en 
Leven daal-West 
secretariaat: postbus 
11016 2301 EA Leiden 

onderwerp: Binnenste Beter 

Aan het college van Burgemeester 
en Wethouders van Leiden 
Postbus 9100 
300 PC Leiden 
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Leiden, 20 november 1997 

Geacht College, 
(; 

De voortgang met betrekking tot de uitvoering 
van het project Binnenste Beter in de Pieterswijk zorgt 
voor de nodige beroering. Op basis van eerder overleg 
tussen de Gemeente en de Vereniging, nog eens 
bevestigd in onze brief van 24 juni aan u, moet helaas 
geconcludeerd worden dat tot op heden er te weinig 
overleg plaats vindt tussen de wijk en de gemeente. Ik 
herhaal hierbij nog eens dat een goede herinrichting 
van de wijk alleen kan als alle betrokkenen maximaal 
mee kunnen praten over de invulling. Een voorbeeld 
hoe het kan is o.i. de aanpak die gevolgd wordt bij de 
invulling van de speelplek op de Pieterskerkgracht. 
Deze aanpak moet o.i. voor het gehele Binnenste Beter 
project worden gevolgd. Bovendien sluit dit aan bij de 
onlangs gehouden algemene beschouwingen waarin 
opgemerkt wordt dat de vaart uit het project Binnenste 
Beter verdwijnt en tevens opgemerkt wordt dat de com- 

) municatie tussen de gemeente en de betrokkenen in de 
wijk (bewoners en bedrijven) veel te wensen overlaat. 
Ter illustratie hierbij o.i. een rake opmerking: het moet 
niet zo zijn dat (individuele) belangen zonder meer 
onder het rode tapijt van de stad mogen worden ge- 
schoven (Leids Nieuwsblad van vrijdag 31 oktober jl.). 

Met betrekking tot het project verzeker ik u dat 
de Wijkvereniging positief staat tegenover verbete- 
ringen in de wijk. Waar we grote moeite mee hebben is 
de onduidelijkheid in de uitvoering. Om dit te verbete- 
ren zien we graag dat er voor ieder deelproject een hel- 
der plan komt, wat de spelregels zijn met betrekking tot 
overleg met de direct omwonenden en wat precies het 
tijdspad zal zijn wat betreft het overleg en de daad- 
werkelijke uitvoering. 

Mijn laatste punt betreft de uitgangspunten van het 
project Binnenste Beter, nu o.a. op de Apothekersdijk 
en de Nieuwe Rijn de effecten van het rode tapijt 
zichtbaar worden. Dat straten (waar het nodig is) een 
goede onderhoudsbeurt krijgen juichen wij toe, het 
zonder pardon vervangen van goede oude stenen door 
nieuwe vinden wij een vorm van vernietiging van goed 
materiaal die onacceptabel is in een tijd waarin 
duurzaamheid en zorg voor het milieu een hoge 
prioriteit dienen te krijgen. Hierbij vragen wij tevens 
aandacht voor de nota 'Buitenruimte Binnenstad' 
waarin gewezen wordt op de uitzonderlijke cultuur- 
historische waarde van de binnenstad en op het feit dat 
dit historisch karakter moet worden gerespecteerd. 
Voor veel bewoners betekent dit handhaving van de 
(waaiervormige patronen) van de kinderkopjes, de 
rijnformaatklinker, de visgraatpatronen dwz. diversiteit 
in plaats van (saaie) eenvormigheid. Wij verzoeken u 
met klem als uitgangspunt te kiezen "alleen noodzake- 
lijk onderhoud en restauratie van straten en stoepen 
met in principe het huidige materiaal" (waarbij 
natuurlijk rekening gehouden kan worden met enkele 
noodzakelijke wijzigingen in knellende verkeers- 
situaties). Artikelen in diverse kranten de afgelopen 
periode ondersteunen dat. Ook een dringende oproep 
van een groep bewoners van de wijk, gecoördineerd 
door de Scheepmakerssteeg, vraagt hiervoor uw 
aandacht. U zult begrijpen dat de oproep van de 
wijkbewoners van harte ondersteund wordt door de 
wijkvereniging. Een laatste punt van zorg betreft de 
groenvoorziening in de wijk. Wij zouden graag zien dat 
in het kader van het Binnenste Beter project meteen 
van de gelegenheid gebruik wordt gemaakt meer 
bomen aan te planten en in ieder geval geen bomen of 
ander groen te verwijderen. 

Gaarne verneem ik binnen veertien dagen uw 
plannen met betrekking tot een transparantere inspraak 
en planning, inclusief tijdpad en of u bovenstaande 
aangescherpte uitgangspunten in het vervolg zult 
hanteren bij het verder invullen van het Binnenste 
Beter project. 

Hoogachtend, 

Hans Slot (voorzitter) 

ITALIAANSE MANNENMODE 
exclusieve eigen import, aantrekkelijke prijzen 

dessandro 
Nieuwe Rijn 35 / hoek Besch uitsteeg 

· telefoon: 5147565, ook voor clubdassen 

FIRMA DE GEUS 
Special/te/ten: Boerenkaas - Wijnen - Dleetart/kelen 

DOEZASTRAAT 8 - 2311 HB - LEIDEN 

Bijlagen: Brieven van de Monumentencommissie, 
bewoners van de Scheepmakerssteeg en het Gerecht. 
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Binnenste beter 
Het oktobernummer van deze krant was bijna 
geheel aan 'Binnenste beter gewijd. De gemeente 
lichtte er haar plannen in toe. Enkele bewoners 
van de wijk reageerden op persoonlijke titel. Wij 
maakten voorts melding van de bezwaren van de 
Monumentencommissie en een brief van de be- 
woners van de Scheepmakerssteeg werd letterlijk 
afgedrukt. Ook een gemeentelijk weerwoord kreeg 
zijn plaats. 

Sindsdien vond een in de Pieterskerk een ge- 
meentelijke voorlichtingsbijeenkomst plaats waarin 
de bewoners aan de hand van videomateriaal, 
foto's en mondelinge informatie van gemeentelijke 
vertegenwoordigers verder op de hoogte konden 
geraken van het project 'Binnenste beter' voor 
zover dat de Pieterswijk aangaat. Voor tenminste 
een aantal bezoekers blijkt de confrontatie met 
het materiaal niet enthousiasmerend te zijn 
geweest. 
Mevrouw A.M Schimmelpenninck is daar een van 
en richtte een brief aan de gemeente. Zij heeft 
weinig behoefte aan herbestrating in de vorm van 
een 'een eenduidig tapijt dat rust uitstraalt' en aan 
het overvloedig gebruik van de 'kenmerkende rode 
klinker' (aanhalingstekens in het kwadraat, want 
mevrouw Schimmelpenninck citeert zelf weer uit 
gemeentelijk voorlichtingsmateriaal). Zij beaamt 
dat verval moet worden tegengegaan, maar dat 
hoeft niet direct met vervanging van bestaand 
materiaal gepaard te gaan. Een aantal straten 
behoeft volgens de briefschrijfster in het geheel 
geen ingreep. Zij noemt: Rapenburg, Steen- 
schuur, Houtstraat, Papengracht, het Gerecht, 
Schoolsteeg, Lokhorststraat, Pieterskerkstraat, 
Scheepmakerssteeeg, Herensteeg en Salomon- 
steeg. In de Kloksteeg en langs de zuidoost-hoek 
van de Pieterskerk kan worden volstaan met 
restauratie van het waaierpatroon. Zij hoopt dat de 
vakbekwaamheid die hiertoe vereist is, nog 
bestaat. Zij heeft er als fietser enig ongemak voor 
over om het historische karakter van de Leidse 
binnenstad zo goed mogelijk te conserveren. Zij 
heeft voorts bezwaar tegen het weghalen van 
groen bij de Pieterskerk. 

Het groen, waarvan de Pieterswijk toch al weinig 
heeft, is juist nodig om de aanbouw aan de noord- 
kant van de kerk te camoufleren. 
De Monumentencommissie richtte zich nogmaals 
tot de gemeente. De Commissie merkt in haar 
brief van 10 november 1997 op dat de bestrating, 
net zo goed als de gebouwen, onderdeel vormt 

van het beschermde stadsgezicht en dat voor 
veranderingen in het materiaal en het patroon van 
de bestrating de noodzaak moet worden aange- 
toond. Dat is volgens de Commissie niet het 
geval. Zij verwijst naar de Nota beschermd Stads- 
gezicht Leiden van 1 februari 1982 waarin de 
gemeente zelf voor de Pieterswijk 'ondanks func- 
tionele en beheerstechnische bezwaren' kiest 
voor een 'historiserende inrichting'. De huidige 
plannen zijn hiermee volgens de Commissie 
strijdig. 

Er is een werkgroep 'Steenrijk of straatarm' 
opgericht die zich richt op behoud en restauratie 
van de historische bestrating. Het corresponden- 
tieadres van de werkgroep is Rapenburg 104, 
2311 GB Leiden. De herbestrating lijkt volgens de 
werkgroep enigszins te worden vertraagd, maar 
mocht men toch de oude bestrating weghalen dan 
wordt u verzocht dit direct te melden op tel. 071- 
514 82 52. 

Het bestuur van onze vereniging nam ook stelling. 
De tekst van desbetreffende brief is hier 
opgenomen. 

Intussen beraden de betrokken gemeentelijke 
diensten zich op een antwoord aan deze en 
andere critici. De heer Dingjan (Civiele uitvoering) 
deelde ons mee dat het College van B. en W. 
binnen afzienbare tijd met dit antwoord zal komen. 
Naar zijn idee wordt de commotie in de buurt niet 
geheel door de gemeentelijke plannen gerecht- 
vaardigd. De plannen zijn, bijvoorbeeld wat betreft 
het bestratingsmateriaal veel minder radicaal dan O 
men veelal denkt. 

Carlo van Praag 
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• Hulzen •Flats •Taxaties Beëdigd Taxateur 
Bemlddellng bl] aan-/verkoop, Bl] aankoop hypotheek aanvragen, 
huur/verhuur. successle aangltten enz. 

• Bedrijfs o/g •Hypotheken 
d.m.v, moderne methodes en apparatuur Een aan Uw persoonlijke omstandigheden 
optimale kans om snel te slagen. aangepaste hypotheek le erg belangrijk. 

• Beheer Huur Incasso •Verzekeringen 
Van verhuurde hulzen, Brandverzekeringen, WA verzekeringen, 
al of nlet gemeubileerd of gestoffeerd. Auto's, Pensioenen, 

Levensverzekeringen enz. 

Z ZAALBERG 
makelaardij 

Korevaarstraat 35, 2311 JT Leiden 
Tel. 071-5149147 Fax 071-5128257 

Postbus 277, 2300 AG Leiden 

Handhaving (Hoofdstuk 12, p. 25) 
Dat de afhandeling van klachten in 1997 als onbevre- 
digend is ervaren, wordt in de Ontwerpnota erkend 
(Hoofdstuk 2, p. 9). Zie ook 'Evaluatie Startnota 
Evenementenbeleid'. 
De resultaten van het 'proefjaar' geven dan ook geen 
aanleiding om nu de normen te verruimen. 
De Ontwerpnota wekt de indruk dat organisatoren en 
bewoners zoveel mogelijk moeten proberen om zelf de 
problemen van overlast op te lossen. Organisatoren 
zouden zelf geluidsmetingen moeten verrichten en 
bewoners kunnen de organisatoren bereiken via een 
klachtentelefoon. 
Wij achten het onjuist dat geluidsmeting aan de 
organisatoren, als belanghebbende partij, wordt 
overgelaten. Wij betwijfelen ook of zij over de vereiste 
kennis en apparatuur beschikken. 
De regelgeving voor handhaving wekt geen 

(entrouwen. Uitdrukkelijk wordt gesteld dat overtreding 
verschillende gevolgen kan hebben. Wij willen dat de 
nota aangeeft dat sancties ook daadwerkelijk zullen 
worden opgelegd. 

Klachtenbehandeling (Hoofdstuk 11, p. 24) 
Volgens de Ontwerpnota kunnen bewoners met 
klachten in contact treden met de organisator van het 
evenement. Of dit zin heeft mag betwijfeld worden. Van 
de zijde van de organisatoren is al gemeld dat men 
hier niet voor voelt (behandeling Evaluatie Startnota 
Evenementenbeleid, 21 okt). 
In de Startnota (p. 31) is een regeling opgenomen voor 
een klachtenprocedure met o.a. een klachtenregistra- 
tieformulier. In de Ontwerpnota is hiervan niets terug te 
vinden. Wij verzoeken deze regeling alsnog op te 
nemen. 

Evenementenkalender (hoofdstuk 5, p. 14) 
( In 1997 zijn veel evenementen achteraf aan de kalen- 

der toegevoegd. Ook de Ontwerpnota biedt daarvoor 
de ruimte. De evenementenkalender verliest daarmee 
aan waarde (het geven van meer duidelijkheid en 
inspraak aan bewoners (p. 11Startnota). 
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Re sta u r a n t 
Lekker Frans eten in het hartje van Leiden. 
1 e etage: zaaltje voor groepen tot ± 30 personen. 

Choorlammersteeg 1d 
Leiden - telefoon 5144000 

Kosten van de evenementen. 
De kosten die de gemeente maakt en die niet worden 
gedekt door leges die de organisatoren betalen, 
mogen niet worden verhaald op de gemeenschap. Wij 
zijn niet bereid om te betalen voor de overlast. Deze 
kosten dienen op de organisatoren te worden 
verhaald. 

Met vriendelijke groeten, 

Vrijwilligers gevraagd 
De Vriendendienst zoekt vrijwilligers voor de 
begeleiding van ( ex)-psychiatrische patiënten die 
weer zelfstandig gaan wonen en het gevaar lopen 
in sociaal isolement te raken. De vrijwilligers zijn 
geen hulpverleners en hoeven niet deskundig te 
zijn op het gebied van de psychiatrie. 
Inlichtingen: Vriendendienst, Breestraat 117, tel. 
(wo. t/m vr9-16 uur) 071-5168130 

Thuiszorg Groot Rijnland zoekt vrijwilligers die 
enkele uren per week kunnen besteden aan 
gehandicapten. Zij fungeren als oppas, speelhulp, 
begeleider, gezelschap. 
Inlichtingen: Nelly van Wanrooij, 
di. en vr. 071-5161322 

"J. ZIERIKZEE" 
MAATSCHOENMAKERIJ 

H. P. H. NUSTELING 
B8AKKERSTEEG 3 
231 RH LEIDEN 
TEL. O71-5131156 

HART VAN DE Spg Kr 

Ook interieur artikelen 
en zijden bloemen 

Poemsiekunst 



blz. 12 december 1997 Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en Levendaal-West 

l 
Horeca ja, overlast nee 
Sinds enkele maanden is weer een discussie los- 
gebrand over de sluitingstijden van de horeca. 
Overtredingen hiervan zonder consequente sanc- 
ties en anderzijds druk vanuit de horeca zelf liggen 
aan deze discussie ten grondslag. Opvallend is dat 
de uitslag van het referendum (geen verruiming 
van de sluitingstijden) vergeten lijkt. Officiële 
raadplegingen krijgen op zo'n manier wel heel 
weinig gewicht. 
Waar gaat het om? De horeca (in ieder geval een 
deel hiervan) wil verruiming van de sluitingstijden. 
Omdat dit betekent dat het minder kort 'stil' zal zijn 
in de binnenstad, worden allerlei varianten voorge- 
steld die minder overlast zouden opleveren. 
Wat in ieder geval duidelijk werd op de discussie- 
avond op 10 december (ongeveer 50 aanwezigen, 
waarvan twee derde horecaondernemer) uit in- 
leidingen van mensen uit andere gemeenten, dat - 
een experiment slechts aanvaardbaar is als de 
overheid en politie een stringente controle op 
handhaving garanderen. Daaraan ontbreekt het tot 
dusver in Leiden helaas! De keuze lijkt te gaan 
tussen de huidige situatie (alles tegelijk dicht} of 

het systeem van eenrichtingsverkeer met eindtijd, 
dus bijvoorbeeld tot 2 uur 's nachts de mogelijk- 
heid om naar binnen te gaan en vervolgens een 
beperkte periode dat alleen nog vertrokken kan 
worden. Het voordeel zou zijn dat dan geen grote 
groepen tegelijk naar buiten komen, het nadeel 
dat gedurende een langere periode voortdurend 
mensen over straat gaan. Voor de wijkvereniging 
is veel bespreekbaar; echter niet een vergroting 
van de overlast voor de bewoners. Tijdens de 
discussieavond ging het formeel over sluitings- 
varianten en niet over het moment van sluiten, 
maar natuurlijk wordt er impliciet van uitgegaan 
dat dat moment later komt te liggen. Het uiteinde- 
lijke voorstel van de gemeente zal hierover duide- 
lijkheid geven. Na behandeling in de Raad wordt 
het voorstel ter inspraak voorgelegd. Natuurlijk is ( 
het belangrijk dat wij als bewoners hierbij present 
zijn. Wat er ook gekozen wordt, er moet een goe- 
de klachtenregistratie zijn tijdens de proef. Omdat 
in het verleden vaak moeilijk inzicht kon worden 
verkregen in de klachten stel ik voor dat zij deze 
klachten ook aan de wijkvereniging doorgeven. 

Hans Slot 

Het Bestuur van de Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en Levendaal-West is sinds april 1997 
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Bij deze geeft (naam): . . . . . . . . . . . . . . . telefoon: . 
adres: . . . . . . . . . . . . . . . postcode: .... met-ingang van: zich op als 
lid/donateur van de Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en Levendaal-west, en verklaart 
de contributie/donatie ad f te hebben overgemaakt op giro 366 44 16 van de vereniging. 

Leiden, ( datum) ............ (handtekening) 
. _, 

De contributie bedraagt per jaar f l O per gezin off 7 ,50 voor eenpersoonshuishoudens. 
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Het Kerstnummer van deze krant heeft geen speciaal thema, of 
het moest onvrede zijn: onvrede met gemeentelijke plannen in- 
zake de herbestrating van de wijk, met de nieuwe evenementen- 
nota en met het voorgenomen horecabeleid. Aan elk van deze 
drie onderwerpen is een deel van de krant gewijd. Verder waren 
we u het verslag van de jaarlijkse Algemene ledenvergadering 
gehouden op 8 april 1997 nog schuldig. Die vergadering werd 
goed bezocht, leidde tot uitvoerige gedachtewisselingen over 
een groot aantal onderwerpen en er trad een nieuw bestuur aan. 
Het verslag kost nogal wat ruimte, maar laat zich nu eenmaal 
niet sterk bekorten zonder zijn karakter geweld aan te doen. 
Dat is wel gebeurd met de andere genoemde onderwerpen. Met 
betrekking tot alle drie waren er de nodige hearings, vergade- 
ringen en bewonersreacties. Er is ook een aantal brieven naar 
de gemeente geschreven. Het is niet mogelijk daar in extenso 
verslag van te doen. Uitzonderingen zijn gemaakt voor een brief 
van de Vereniging zelf over 'Binnenste beter' en voor een brief 
van de gezamenlijke wijkverenigingen van de binnenstad aan de 
gemeente over het evenementenbeleid. U kunt uit deze brieven 
opmaken dat ook het verenigingsbestuur niet gerust is over 
verschillende gemeentelijke plannen. 

Opmerkzame lezers kunnen constateren dat de lay-out van dit 
nummer iets afwijkt van het gebruikelijke patroon. Voor het eerst 
sinds het aantreden van het nieuwe bestuur werd deze krant 
opgemaakt zonder supervisie van Laurens Schrijnen die ons tot 
dusver ter zijde stond. Wij danken hem hierbij hartelijk voor zijn 
inspanningen in het verleden. 

Het bestuur wenst u plezierige feestdagen! 


